

公告：Journal Citation Reports (JCR) 資料庫 2010 年資料已上線 歡迎全校師生多加利用！

Notice : 2010 Journal Citation Reports (JCR) are now available online. You are welcome to use them !

JCR 資料庫：收錄 Science Citation Index Expanded (SCIE) 及 Social Sciences Citation Index (SSCI) 兩大引文索引資料庫收錄之超過三年以上 (但有部分不在此限)，由 78 個國家的 2,200 家出版商出版之近 9,100 種學術期刊，主題涵蓋 230 個學科領域。本資料庫特有之影響係數 (Impact Factor)、立即索引 (Immediacy Index)、被引用半衰期 (Cited Half-Life) 及引用半衰期 (Citing Half-Life) 等皆可引導使用者瞭解某一期刊在某一主題、年度、或國家之整體學術表現，更進而協助如圖書館、出版單位、期刊編輯、學術作者等對學術期刊之管理及利用

JCR: This includes more than three years' collection of Science Citation Index Expanded (SCIE) and Social Sciences Citation Index (SSCI), though it is not completely inclusive. JCR comprises approximately 9,100 academic journals from 2,200 publishers in 230 disciplines from 78 countries. The characteristics of JCR include Impact Factor, Immediacy Index, Cited Half-Life, and Citing Half-Life, which can help users to understand overall academic performance of the journal in a specific topic, year, or country. It can further help libraries, publishers, editors, and authors to manage and utilize journals.

1. JCR 每年於夏季出版前一年度之資料，故 2010 年為最新版本
JCR is published annually in the summer covering the previous year's data, thus 2010 is the newest version.
2. 了解期刊影響力的功能，例如五年影響指數、Eigenfactor™ Metrics、學科領域排名表、期刊自我引用和影響指數箱線圖等
Understand the influence of a journal, such as the five-year Impact Factor, Eigenfactor™ Metrics, Ranking Table of Discipline Areas, Journal Self-citations, and Impact Factor Boxplots.
3. JCR 最常被參考的數據是各學科的影響係數及排名；需注意的是，JCR 是針對期刊本身作整體評估，若您要查詢自己或他人發表的文章被引用的情形，則需利用 Web of Science : Science Citation Index-Expanded (SCIE) 、 Social Sciences Citation Index (SSCI)與 Art and Humanities Citation Index (AHCI) 等引用文獻資料庫，而非 JCR
The most referred to data of JCR is the impact factor and ranking in each discipline. Note that JCR composes an overall evaluation in accordance with each journal. If you wish to inquire about the citations of published articles, you

should use Web of Science, such as Science Citation Index Expanded (SCIE), Social Sciences Citation Index (SSCI) or Art and Humanities Citation Index (AHCI), not JCR.

JCR 資料庫檢索入口：<http://www.lib.mcu.edu.tw> (圖書館網頁 / 電子資料庫檢索)

JCR entrance: <http://www.lib.mcu.edu.tw> (Library Website/ Electronic Databases)

ISI Arts & Humanities Citation Index (藝術及人文科學引用文獻索引資料庫)(98年教補款)	人文及藝術	簡介	語文學院, 設計學院	線上教學 個案研究 使用手冊 課程講義	內容
ISI Journal Citation Reports (期刊引用文獻統計報告--自然科學SCI)(98年教補款)	自然科學	簡介	全校	線上教學 課程講義 使用手冊 名詞解釋 如何計算期刊排名	內容
ISI Journal Citation Reports (期刊引用文獻統計報告--社會科學SSCI)(98年教補款)	社會科學	簡介	全校	線上教學 課程講義 使用手冊 名詞解釋 如何計算期刊排名	內容
ISI Science Citation Index (SCI) (自然科學引用文獻索引資料庫)(98年教補款)	自然科學	簡介	資訊學院, 健康科技學院	課程講義 線上教學 個案研究 使用手冊	內容
ISI Social Science Citation Index (SSCI) (社會科學引用文獻索引資料庫)(98年教補款)	社會科學	簡介	管理學院, 傳播學院, 法律學院, ...	線上教學 個案研究 課程講義 使用手冊	內容

註：

- 期刊引用文獻統計報告 Cited Journal Statistical Report
- 98 教補款 2009 MOE Subsidy
- 自然科學 Natural Sciences
- 社會科學 Social Sciences
- 簡介 Introduction
- 全校 All
- 線上教學 Online Teaching
- 課程講義 Handouts
- 使用手冊 User Manual
- 名詞解釋 Term Definitions
- 如何計算期刊排名 How to calculate the journal ranking?
- 內容 Details